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Inkoopkader aanbesteding hulpmiddelen  
In april 2017 is besloten om een aanbesteding te starten voor de hulpmiddelen die worden 
verstrekt op grond van de WMO. De raad wordt nu voorgesteld om in te stemmen met het 
inkoopkader en de uitgangspunten hiervoor. 
Uit het debat blijkt dat de meeste fracties zich kunnen vinden in het inkoopkader en de 
uitgangspunten. Er is waardering voor de betrokkenheid van de Participatieraad en 
Toegankelijk Zwolle en men is positief over de wijze waarop er via het cliëntervaringsonderzoek 
input is opgehaald. Vrijwel alle fracties gaan in op de vele klachten die er in de afgelopen 
periode zijn geweest over de huidige aanbieder van hulpmiddelen. Het wordt dan ook 
gewaardeerd dat er in de nieuwe contractperiode twee aanbieders zijn waaruit cliënten kunnen 
kiezen. Bij de aanbesteding moeten kwaliteit, goede communicatie en (lokale) service zwaarder 
wegen dan prijs. Vervolgens is het aan de gemeente om hier in de contractperiode ook op te 
blijven monitoren en (bij)sturen.  
De wethouder geeft in haar reactie op het debat aan dat het uitgangspunt is dat inwoners de 
service en kwaliteit moeten krijgen die nodig is om mee te kunnen doen. Daarom worden bij de 
aanbesteding scherpe kwaliteitscriteria toegepast op het gebied van levering, communicatie, 
service en lokale samenwerking. Ook wordt ‘past performance’ als wegingsfactor meegenomen 
in de aanbesteding, hoe dat precies vorm krijgt wordt op dit moment onderzocht. Net als nu 
wordt in de nieuwe periode strak contractmanagement toegepast. Daarbij wordt ook gekeken 
naar individuele gevallen. Waar noodzakelijk kunnen boetes opgelegd worden en kan het ‘3 
strikes out’ principe gehanteerd worden. Over de keuzevrijheid licht de wethouder toe dat 
cliënten worden ingedeeld per wijk(team), maar vervolgens wel zelf voor de andere aanbieder 
mogen kiezen. Voor de indeling wordt gekozen zodat aanbieders kennis kunnen opbouwen 
over de wijk om zoveel mogelijk lokale betrokkenheid te krijgen.  
Wat betreft de beschikbare middelen voor de aanbesteding geeft de wethouder aan dat met de 
huidige financiële kaders gestart wordt en dat de gemeente gaat voor kwaliteit en keuzevrijheid. 
Deze combinatie zorgt echter naar verwachting wel voor hogere prijzen, naast een stijgende 
vraag. Er is nu niet voor gekozen om met andere gemeenten gezamenlijk aan te besteden 
omdat dit ten koste gaat van de lokale sturing. Bij de begroting 2019 en ook in 2019, als er meer 
duidelijk is over de financiële gevolgen van de aanbesteding en andere ontwikkelingen, wordt 
de raad geïnformeerd over de stand van zaken. 
Op de vraag of de aanbesteding in onderdelen opgeknipt zou kunnen worden om nog meer 
kwaliteit te kunnen leveren, geeft de wethouder aan dat dit voor inwoners onduidelijkheid zou 
geven en onvoldoende massa voor aanbieders. De wethouder zal verder kijken naar de 
suggestie om te onderzoeken of verschillende serviceniveaus toegepast zouden kunnen 
worden. Verder wil de wethouder nogmaals de oproep aan cliënten doen om klachten vooral te 
melden bij het SWT, maar er ook op wijzen dat de nieuwe aanbesteding er niet voor zal zorgen 
dat er helemaal geen klachten meer zullen zijn, overal in het land zijn immers over alle 
aanbieders wel klachten bekend. Over de vraag naar het informeren van cliënten die niet 
digitaal vaardig zijn over welke mogelijkheden en wegen er zijn om hulpmiddelen te verkrijgen 
zegt de wethouder dat bezien zal worden op welke manier dit goed zou kunnen.  
Tenslotte doet de wethouder de toezegging dat de raad nog nader geïnformeerd zal worden 
over de uitwerking van het Right to Challenge binnen de aanbesteding. 
De voorzitter constateert dat het onderwerp voldoende besproken is. De beslisnota kan worden 
geagendeerd voor de besluitvormingsronde op 22 januari a.s.  


